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ÖNKORMÁNYZAT HÍREI

Hamarosan induló, a községünk működé-
sét és arculatát alapvetően meghatározó 
beruházásokról szeretném Önöket tájékoz-
tatni a Bogácsi Nyár első oldalán.

Nagy örömmel osztom meg a hírt, misze-
rint a bogácsi távhő vezeték építését enge-
délyezte a kormányhivatal. Régi álmunk vál-
hat valóra, a termálvizünk nemcsak a fürdő-
vendégek kényelmét, szórakozását és a für-
dő hőellátását biztosítja, hanem az intéz-
ményeink fűtését, használati meleg víz el-
látását is megoldhatja. 

Hogyan is jutottunk el idáig? A fürdőben 
már több éve kiváltottuk a gázfűtést ter-
málfűtéssel, gyakorlatilag nincs gázszám-
la annak ellenére, hogy folyamatosan üze-
mel, a fürdőszolgáltatás is és a szálláshe-
lyek is működnek egész évben. Ennek alap-
ján 2022-ben elkezdődött az egyeztetés, a 
tervezői munka, mely csaknem egy éven át 
tartott. Az elkészült terveket benyújtottuk 
2023 nyarán a kormányhivatal illetékes osz-
tályára, ahol megállapították, hogy a terve-
zett munkálatok vízjogi értelemben és a ka-
tasztrófavédelmi törvény szerint nem en-
gedélyköteles tevékenységek. Engedély 
kell azonban a mérésügyi főosztálytól, ahol 
2024 februárjától augusztus elejére sike-
rült a hozzájárulást megszerezni. (Mindezt 
csak azért írom ilyen részletesen, mert a kö-
zösségi médiában többen nem értik, hogy 
mire kell várni.) Közben a közbeszerzési el-
járást lefolytattuk, a kivitelezőt kiválasztot-
ta a képviselő-testület, így augusztus köze-
pén megkezdődhet a munka. 

Távhővezetéket fogunk építeni a fürdő-
től az iskoláig, melyre minden önkormány-
zati tulajdonú épületet rácsatlakoztatunk, 
az egyes épületek gázfűtését termálfűtés-
re cseréljük úgy, hogy a gázkazán bármikor 
- szükség esetén - használható legyen. Sok-
sok egyeztetés, előkészítés után remélem, 
már a télen kipróbálhatjuk az új fűtést.

Másik, hamarosan induló beruházásunk a 
Glóner Ház felújítása. Itt a tervek, engedé-
lyek rendelkezésre állnak, a kivitelező kivá-
lasztása zajlik közbeszerzési eljárás kereté-
ben. Csak érzékeltetni szeretném, hogy mi 
mennyi időbe telik: itt a tervezési munkák 
már 2021-ben elkezdődtek, s 2022-ben ad-
tuk be a pályázatot a forrás előteremtésére. 
Ezzel együtt az Ady Endre utca patak felőli 
szakaszának tervezése is elkezdődött, s erre 
is benyújtásra került a pályázat. E két ter-
vet egyeztetnünk kellett a termálhő hasz-
nosításának terveivel, hiszen ezek az épüle-
tek is rá lesznek csatlakoztatva a termálhő 
vezetékre. Itt sajnos a közbeszerzési eljárás 
akasztotta meg a folyamatot, csaknem egy 
éve zajlik, s jelenleg a beérkezett öt kivite-
lezői ajánlat értékelése zajlik. Ennek ered-
ményeként kerül sor a képviselő-testület 
részéről a kivitelező kiválasztására, majd a 
szerződés megkötésére. Hogy mi tart ilyen 
sokáig? Mi sem értjük, de azt biztosan ál-
líthatom, hogy nem rajtunk múlik. Mi a ha-
táridőket tartjuk, a hatósági ügyintézés ide-
jére pedig nem vagyunk befolyással. Szóval 
türelem, rugalmasság, gyors hiánypótlás, 
amit mi tehetünk.

S hogy mi is épül majd a falu központjában? 
A Glóner iskola épületéből közösségi tér lesz, 
ahol kisebb rendezvények, foglalkozások, 
ünnepségek tarthatók. A két tantermet egy-
be nyitjuk, galériás nagytermet alakítunk ki, 
a folyosón mosdókat építünk. A szolgálati la-
kás helyén üzletház épül, három üzlethelyi-
séggel, kiszolgáló terekkel. Ezt vállalkozók-
nak szeretnénk bérbe adni azzal a szándék-
kal, hogy javítsuk a helyieknek és a vendé-
geknek nyújtott szolgáltatások színvonalát. 
Üzemeltetése viszonylag olcsó lesz mindkét 
épületnek, hiszen a termálfűtés biztosítja a 
téli költségcsökkentést, valamint a tervezett 
napelemek az elektromos energia költsége-
it csökkentik. Az épületek felújítása mellett 
az udvart is rendbe tesszük, parkolókat épí-
tünk, az üzletekhez kinti terasz fog kapcso-
lódni, s remélhetőleg alkalmas lesz kisebb 
szabadtéri programok lebonyolítására is. 

Az Ady Endre utca pedig teljesen megújul, 
a teret jelentős zöld növénytelepek díszítik 
majd, fákat, bokrokat ültetünk, kényelmes 
utcabútorokat helyezünk el, s parkolókat, 
járdát építünk a megújuló úttest mellett. 

A képviselő-testület tagjaival együtt bí-
zunk abban, hogy sikerül a falu központjá-
ban lévő épületek és az utca rekonstrukció-
jával egy szebb, esztétikusabb, de mégis fa-
lusias környezetet teremteni, mely örömet 
okoz mind a helyi lakosoknak, mind a hoz-
zánk érkező vendégeknek.

Csendesné Farkas Edit
polgármester

A látványtervek alapján elmondhatjuk, Bogács impozáns faluközponttal gazdagodhat a Glóner Ház felújítása, átalakítása révén

Tisztelt Olvasók!
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ÖNKORMÁNYZAT HÍREI

Választási tájékoztató
2024. június 09-én településünkön zökkenőmentesen lezajlott az 

európai parlamenti képviselők, polgármesterek, helyi önkormány-
zati képviselők és nemzetiségi képviselők választása.

Településünkön 2 szavazókör működött, az egyik a Közösségi Ház-
ban, a másik a Konyha Éttermében.

Az 1740 db választójoggal rendelkező választópolgár közül 946 fő 
élt a választójogával. 54,36 % -os volt településünkön a részvétel.

4 szavazólapot kaptak a választópolgárok, a nemzetiségek pedig 
6 db-ot.

A következő eredmények születtek a 2 szavazókörben összesít-
ve Bogács településen:

Polgármesteri választás eredményei:
Csendesné Farkas Edit FIDESZ - Magyar Polgári Szövetség- 

Kereszténydemokrata Néppárt jelöltje: 778 szavazatot kapott. 
A választás eredményes volt, a megválasztott polgármester 
Csendesné Farkas Edit.

Helyi önkormányzati képviselők választása:
  jelölő szervezet érvényes szavazat

1. Galgóczi Péter független jelölt 561
2. Jankó Gergely független jelölt 267
3. Huszár Zoltán független jelölt 345
4. Burcsákné Papp Judit független jelölt 114
5. Fekete Attila Rudolf független jelölt 119
6. Péter Zoltán független jelölt 372
7. Farkas Richárd Alex független jelölt 95
8. Verhóczki György független jelölt 281
9. Kocsis István FIDESZ-KDNP 351
10. Verhóczki Sándor független jelölt 382
11. Németh Sándor független jelölt 115
12. Balog Tamásné független jelölt 138
13. Taizs-Fónad Beáta független jelölt 471
14. Szeberin István független jelölt 328

Megválasztott képviselők ábécérendben a következőek:
Galgóczi Péter, Huszár Zoltán, Kocsis István, Péter Zoltán,  

Taizs-Fónad Beáta, Verhóczki Sándor 

Vármegyei Önkormányzati Képviselő választás eredményei:
1. FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség- KDNP:  456 szavazat
2. Magyar Szocialista Párt:  30 szavazat
3. Demokratikus Koalíció:  109 szavazat
4. Mi Hazánk Mozgalom:  196 szavazat
5. Momentum Mozgalom:  78 szavazat

 

Európai parlamenti választás eredményei:
1. Megoldás Mozgalom: 2 szavazat
2. LMP-Magyarország Zöld Pártja: 8 szavazat
3. Demokratikus Koalíció- MSZP- Párbeszéd- Zöldek pártja:  58 szavazat

4. Második Reformkor Párt: 6 szavazat
5 Mindenki Magyarországa Néppárt: 3 szavazat
6. Momentum Mozgalom: 16 szavazat
7. FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség- KDNP: 431 szavazat
8. Jobbik - Konzervatívok: 8 szavazat
9. Tisztelet és Szabadság Párt: 280 szavazat
10. Magyar Kétfarkú Kutya Párt: 26 szavazat
11. Mi hazánk Mozgalom: 83 szavazat

Meg szeretném köszönni a Szavazatszámláló Bizottságok, He-
lyi Választási Bizottság munkáját, a SZSZB mellett működő jegyző-
könyvvezetők munkáját és a helyi választási iroda tagjainak válasz-
tás napi és azt megelőző napokban végzett munkáját. Sok sikert kí-
vánok a megválasztott polgármester asszonynak és a helyi önkor-
mányzati képviselőknek munkájukhoz.

dr. Papp Adrienn
HVI vezető

A 2024. június 9-én megválasztott bogácsi képviselő-testület tagjai, dr. Papp Adrienn jegyző, a Helyi Választási Iroda vezetője  
és Jakab István, a Helyi Választási Bizottság elnöke a megbízólevél átadása után



ÓVODA

2023/2024. 
nevelési év zárása 
intézményünkben

Idén gyermeknapi programjainkat kétnaposra szerveztük. Május 
27-én (hétfőn) egész délelőtt ugrálóvár és trambulin várta az ud-
varon az óvodásokat és bölcsiseket. A gyermekek kedvenc kelléké-
vé vált a buborékfújógép, melyből a több száz buborék repülése, 
elkapása nagyon szórakoztató volt. Köszönjük Furgáltné Kiss Eni-
kőnek (szülő) a gép és az utántöltő folyadék felajánlását. A sok fut-
kosás után – pihenésképpen – minden gyermek különböző ízesí-
tésű vattacukorból választhatott. Május 28-án (kedden) az intéz-
mény dolgozói a gyermekek választásai alapján, szebbnél szebb 
csillámtetoválást készítettek kicsiknek, nagyoknak egyaránt. A 
melegben mindenkinek jólesett a vanília-csoki csavartfagyi, me-
lyet Bolla Eszter (szülő) ajánlott fel az intézmény gyermekeinek, 
dolgozóinak. Nagyon köszönjük!

Véget értek az óvodás évek, ősztől iskolába járnak az idén “vég-
zős” ovisok (12 fő), akik június 7-én elköszöntek az óvodától. A 
nagylányok és nagyfiúk vállára tarisznya került, szívükben pedig 
bizonyosan sok-sok kellemes érzést, elméjükben pedig tengernyi 
ismeretet és számtalan szép emléket visznek magukkal – szeptem-
bertől már az iskolába. Szemet gyönyörködtető és szívet melenge-
tő alkalom volt minden jelenlévő számára az ünnepi műsor a szitá-
ló eső ellenére is. Mindenkinek köszönjük a megtisztelő figyelmet 
és minden támogatást az elmúlt nevelési évben!

Meglepetés kisvonatozást szerveztek a bölcsődei és óvodai dolgo-
zók a gyermekek számára. Külön időpontban, jókedvűen vonatoz-
ták be a községet, boldogan integetve a helyieknek és a turistáknak.

Jankó Róbert úszásoktató 12 alkalmas kezdő oktatást tartott a 
Bogácsi Gyógy- és Strandfürdőben a jelentkező nagyobb gyerme-
kek számára. A kis csoportos (9 fő) úszásoktatás előnye volt, hogy 
differenciáltan tudott Robi bácsi foglalkozni mindenkivel. A gyer-
mekek az oktatás végére elsajátították az alapokat: vízhez szok-
tatás, hason és háton siklás, lábtempó… Köszönjük az élvezetes 
oktatást, melyet ingyen ajánlott fel az intézménynek. Köszönjük 
Jacsó Zoltán ügyvezető igazgató úrnak, hogy gyermekeink térítés-
mentesen látogathatták az úszásoktatás idején a fürdőt. Köszön-
jük továbbá a Turisztikai Információs Iroda dolgozóinak, hogy na-
ponta szállították gyermekeinket az oktatásra.

A változatos nyári programok után jelenleg takarítási szünet van 
intézményünkben. Egy kis pihenés után, újult erővel augusztus 
26-án nyitjuk meg a 2024/2025-ös nevelési évet.

Kásáné Szabó Erika 
főigazgató

Gyermeknapi csillámtetoválás

Gyermeknapi trambulinozás az óvoda udvarán

Robi bácsi apró lépésekkel haladva szerettette meg a gyerekekkel a víz közelségét

Kisvonatozás Bogács utcáin A szeptemberben iskolába indulók csoportja
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VAKÁcIÓ ElőTT
A tavaszi szünet után újabb lendületet vettünk, hogy folytas-

suk az iskolai munkát. Mindig a legnehezebb a pedagógiai mun-
kában a tanév utolsó két hónapja. A gyerekek fáradnak, a jó idő 
beköszöntével csökken a munkakedv, csalogat a szabadba a ta-
vaszi napsugár… Ráadásul idén a tanév is hosszabb volt az ed-
dig megszokottól. 

Igyekeztünk a tanulmányi munkát színesíteni szabadidős tevé-
kenységekkel. 

Április végén a gyerekek kezdeményezésére szerveztük meg az 
I. Nemzetközi Roma Napot, a roma kultúra ünnepét a Közössé-
gi Házban. A heteken át tartó lázas készülődés eredményekép-
pen színvonalas kulturális bemutatót láthattunk. Cigány mondák, 
roma költők versei, hagyományos és modern roma énekek, roma 
táncok elevenedtek meg a színpadon. Emelte az előadás színvo-
nalát a szebbnél szebb roma ruhákba öltözött lányok és fiúk vi-
selete. Egy biztos, a jövőben szeretnénk hagyományt teremteni 
ebből az ünnepből!

Májusban a madarak és fák napján közös iskolai túrát szervez-
tünk a helyi Jács-völgybe a Mária-fa maradványához, ahol az 
Egererdő Zrt. erdésze mesélt a gyerekeknek a Bükk állat - és nö-
vényvilágáról.

A Lázár Ervin Program keretében a kisebb tanulók a tornate-
remben tekintettek meg egy bábszínházi előadást, a legnagyob-
bak pedig Budapesten a Fővárosi Nagycirkuszban a Csillagok – 
Égbeli tűk varázslatos előadásában gyönyörködtek. 

A tanév vége az osztálykirándulások ideje. Az alsó tagozatos ta-
nulók Eger nevezetességeivel, a felsős tanulók pedig Budapes-
ten a Fővárosi Állat - és Növénykert gazdag világával ismerked-
tek meg.

 A diáknapon akadályversenyen mérhették össze ügyességüket 
a gyerekek. 

A tanévzáró és ballagási ünnepségen hivatalosan is lezártuk 
a tanévet, elbúcsúztattuk végzős diákjainkat. A tanulásban leg-
jobban teljesítők, a kulturális és közösségi munkában élenjárók 
büszkén vették át jutalmukat az ünnepség keretén belül. Hála Is-
tennek, sok olyan tanuló van az iskolánkban, aki méltó volt az el-
ismerésre!

A vakáció fele már eltelt. Szeptemberig van még idő a pihe-
nésre, az önfeledt kikapcsolódásra. Kívánom minden diáknak és 
kollégámnak, töltsék hasznosan a szünidőt, töltődjenek fel az új 
tanévre! 

Lénártné Szeberin Csilla
pedagógus

Iskolánk 2024-ben végzett diákjai

ISKOlA
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SZÍNÉSZlIGET 

A NEMZET SZÍNÉSZEINEK NApjA 
BOGÁcSON

Újabb nyolc fával gazdagodott a Színészliget
Csak az történt meg, aminek a történetét megírták! – vallom s hir-

detem már régóta az egykori orosz író, Maxim Gorkij gondolatát.
Persze, tudom, hogy ennek az igazságnak nem ő az origója, hisz 

ismerték ezt, s ennek szellemében cselekedtek a korábbi századok, 
sőt évezredek népei, akik a kezdetek kezdetétől kőbe vésve, barlan-
gok falába karcolva örökítették meg az utánuk következő nemzedék 
számára az általuk átélt jelent, ami ezáltal ismert múlt lett a jövő 
számára. A jel ugyanis, akár kőbe vésve, akár papírra vetve, újabban 
elektronikus adathordozókon rögzítve korszakok üzenete.

A mi mostani kis üzenetünk, papírra vetett történetünk egészen 
új keletű. 2024. május 12-e napját nemrég téptük csak ki a naptár-
ból, mondjuk ezt úgy is, hogy minap, s lám, most hogy ezt a napot, 
az e napon történteket – nem az egész világban, csupán a Bogácson 
történteket – két és fél hónappal később fel kell elevenítenem, bi-
zony ennek is, annak is utána kellett néznem a pontosság kedvéért, 
pedig aktív résztvevője, szervezője voltam mindannak, amiről itt és 
most szólnom, akarom mondani írnom kell.

Érthető s nem meglepő ez, az ember emlékezete – még ilyen rö-
vid idővallum esetében is – olyan mint a szita, sőt, ahogy majd to-
vábbmúlik az idő, a szitából rosta lesz, s résein egyre több és több 
minden hullik át. S ami áthull, onnantól kezdve nincs és nem is volt. 
Ezt hívják felejtésnek, amely minden ember „gyártáshibája”.

Mindezek az idén tizenötödik születésnapját ünneplő bogácsi Szí-
nészliget kapcsán ötlöttek az eszembe, miközben nagyon remélem, 
hogy azért minden fontosra még sikerült emlékeznem, s azt meg-
örökítenem.

A 2009-ben, tehát tizenöt éve, szeretett barátunk, Hanák Zsolt öt-
lete nyomán született bogácsi Színészligetben 2023-mal bezárólag 
30 Nemzet Színészének fája került elültetésre. Ez időszak alatt hét 
alkalommal volt ünnepélyes falültetés a községben, s ezeken olyan 
jeles színművészeink ültették el személyesen saját fájukat, mint 
Máthé Erzsi, Avar István, Törőcsik Mari, Bodrogi Gyula, Tordy Géza, 
Király Levente, Sztankay István, Haumann Péter, Molnár Piroska, 
Kóti Árpád, Szacsvay László.

Az utolsó faültetést 2018-ban tartottuk, akkor Csomós Mari mű-
vésznő ültette el saját piramistölgy fáját. Azt követően kimaradt jó 
néhány év, elsősorban a Covid-járvány miatt, úgy hogy 2024-ben, 
a liget tizenöt éves jubileumán nyolc Nemzet Színészének fája várt 
eltelepítésre: Balázsovits Lajosé, Benedek Miklósé, Csikos Sándo-
ré, Jordán Tamásé, Kulka Jánosé, Lehoczky Zsuzsáé, Pogány Judité,  
Udvaros Dorottyáé.

A Bogácsi Pávakör dalcsokorral köszöntötte a rendezvény résztvevőit

Csendesné Farkas Edit polgármester asszony a faültetés alkalmából 
emléklapot nyújtott át Pogány Judit színművésznőnek

Pogány Judit saját fáját ültette el a Színészligetben

Csikos Sándor szakszerű falültetésén látszott a kertészkedés szeretete

Közülük a május 12-ei Bogácsi Színésznapra Pogány Ju-
dit és Csikos Sándor személyesen jött el, s ültette el saját fá-
ját. Az időközben elhunyt Balázsovits Lajos és Benedek Mik-
lós fáját Kovács István színművész és Császár Angela színmű-
vésznő, a betegeskedő Kulka Jánosét Molnár Piroska szín-
művésznő, Lehoczky Zsuzsáét Decsi Ágnes operaénekes, 

6       Bogácsi Nyár



SZÍNÉSZlIGET 

Jordán Tamásét Csendesné Farkas Edit polgármester 
asszony, a munkahelyi elfoglaltság miatt távolmaradó 
Udvaros Dorottyáét pedig Sajgál Erika színművésznő 
ültette el.

Ugyanekkor a Magyar Teátristák Keresztjére, a „Csil-
lag Kapura” újabb tíz, már elhunyt színész táblája ke-
rült fel, név szerint: Kállay Ilonáé, Galambos Erzsié, 
Szemere Veráé, Petress Zsuzsáé, Tasnády Fekete Má-
riáé, Varsányi Iréné, Gaál Franciskáé, Szerencsi Éváé és 
Dunai Tamásé. A táblák jelképes rögzítését édesany-
ja, Gombos Katalin táblájának rögzítésével – Sinkovits-
Vitay András színművész végezte.

Ő volt az, aki az ünnepség végén Kölcsey Ferenc 
Himnuszát elszavalva tette még ünnepélyesebbé az 
eseményt.

Az elültetett új fákat, illetve a keresztre felkerült új táb-
lákat Lipcsák János, Bogács plébánosa szentelte meg. 

A Színészliget 15 éves évfordulójára Bogács Község 
Önkormányzata (felelős kiadó: Csendesné Farkas Edit 
polgármester) megjelentette a Színház az egész világ 
című kiadványát, amely a liget történetét, s valamennyi 
Nemzet Színészének munkásságát mutatja be, sok szí-
nes fényképpel illusztrálva. A kiadványt az érdeklődők 
a Turisztikai és Információs Irodában megvásárolhatják.

Daruszögi H. Imre

Kovács István aprólékosan húzta Balázsovits Lajos fájának tövéhez a földet, 
hogy ezzel is megvédje a kiszáradástól, majd növekedésre biztatta a kis fácskát Tisztelgés a magyar színjátszás legnagyobbjai előtt

A rendezvény háziasszonya, Császár Angela Benedek Miklós emlékfáját  
az ültetés után gondosan megöntözte

Decsi Ágnes, a Színészliget megálmodójának felesége Lehoczky Zsuzsa piramistölgyét ültette el

Ifjabb Zenthe Ferenc jelképesen újraültette az 
édesapja emlékére 2009-ben ültetett, a liget fái 

közül azóta kimagasló emlékfát Sinkovits-Vitay András elementáris erővel szavalta el a Himnuszt
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Meder Iván – Nyeste István emléktúra
Idén 12. alkalommal került megrendezésre a Bogács és Szomolya 

közti vidám dalos emléktúra. A túra a két falu kapcsolatát erősítve, 
Meder Iván, a Bogácsi és a Szomolyai Pávakör karnagya és Nyeste 
István tanár barátságának emlékét őrizve jött létre, akik oda-vissza 
kísérgették egymást egy borozgatós este után az erdőn keresztül. 

Egyik évben Bogács, másik évben Szomolya látja vendégül a tú-
rázókat, akik néha esőben-sárban, olykor tűző napsütésben indul-
nak útnak a Mária úton, hogy egy kellemes délutánt tölthesse-
nek el a szomszéd település lakóival. Idén csodálatos időben, cso-
dálatos emberekkel túrázhattunk, majd a bogácsi Közösségi Ház-
ban együtt énekelhettünk, beszélgethettünk kedves barátainkkal. 
Minden találkozás alkalmával felcsendül Iván „nótája”, a Tanyán, 
tanyán, tanyán a lakásom kezdetű népdal, melyet úgy gondolom, 
hogy egyre többen megtanultak, és egyre többen énekelnek ve-
lünk együtt. 

Az évek folyamán a két település között sok barátság szövődött. 
A sors úgy hozta, hogy több évig éltem Szomolyán, ahol én is igaz 
barátokra találtam. Számomra mindig öröm, ha eljön az emléktúra 
napja és újra találkozhatunk. 

A Meder Iván - Nyeste István túra bogácsi résztvevői indulás előtt

Bogács és Szomolya között félúton - Találkozás a szomolyai túrázókkal

Köszöntő és vendéglátás a bogácsi Közösségi Házban

„A barátság olyan, mint a virág, amely fényt, harmatot, földet, ta-
lajt, meleget, hangot igényel, s ha nem ápoljuk, akkor elszürkül, 
hétköznapokba vész.” 

Meder Iván és Nyeste István emlékének adózva ápoljuk ezt a ba-
rátságot, vigyázzunk erre a kincsre, s jövőre Szomolyán találkoz-
zunk ismét! 

Bauerné Fodor Katalin, a Bogácsi Pávakör tagja 

 Író-olvasó találkozó A XXX. Bükkaljai Borfesztivál kulturális 
programsorozatát Nyulász Péter író-ol-
vasó találkozója nyitotta meg a Közös-
ségi Házban. A II. Rákóczi Ferenc Me-
gyei és Városi Könyvtár által szervezett 
Hahó könyvtársak! olvasásnépszerűsítő 
vetélkedő nyertes csapatai, és az érdek-
lődők betekinthettek Nyulász Péter írói 
tevékenységének rejtelmeibe, interaktív 
előadás keretében megismerkedhettek 
Nyulász Péter műveivel, részletesebben 
a 6-10 éves korosztály számára íródott 
Helka-trilógiával és detektívtörténeté-
vel, a Berger Szimat Szolgálat sorozattal.

Az élvezetes előadás lekötötte a gyer-
mekek figyelmét, egyben felkeltet-
te érdeklődésüket az olvasás iránt. A 
résztvevők mindegyike névre szóló de-
dikált könyvvel gazdagodott a rendez-
vény végén.

Jankóné Jónás Zsuzsa
könyvtáros
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Egy korty Bogács
A XXX. Bükkaljai Borfesztivál ke-

retein belül először rendeztük meg 
2024. június 26-án az Egy korty Bogács 

című estünket, amelyen ízelítőt kaphattak a 
meghívásunkat elfogadók a Bogácsról készült versekből és a Cse-
répi úti pincesor borászainak kiváló boraiból. A csokorba szedett 
15 borversből megismerhettük Bogács nevezetességeit, a cso-
dálatos természeti környezetben lévő több mint száz éves múlt-
ra visszatekintő borospincéket, a semmivel sem összetéveszthe-
tő, romantikus pincesori hangulatot és a sokrétű szőlőművelési 
munkákat, de hallhattunk áldásokat, pohárköszöntőket is. A ver-
sek 10-15 évvel ezelőtt íródtak, többnyire a borfesztiválok szer-
vezőinek felhívására. Költői közül csak a Bogácshoz leginkább kö-
tődő Cseh Károly és Dr. Pázmándy László nevét emelném ki, de 
elhangzott Hajdu Imre író egyetlen borverse is, a Bükkaljai bor-
paletta. 

Öt pincészet; Prokai Pincészet, Viktor Bácsi Pincéje, Judit Pince, 
Nagy-Csufor Család Pincészete és Csáter Apó Pincéje 7 borfajtáját 
mutatták be és kínálták kóstolásra kiváló borászaink. Örömünkre 
Nagy Gabriella és Prokai Tamás személyében a fiatalabb generáció 
is képviseltette magát, a szüleik által termelt borokat, illetve pincé-
szetüket nagyszerűen mutatták be. 

A kulturált borfogyasztás népszerűsítésére kiváló alkalmat terem-
tettek a Bogácsi Turisztikai Iroda dolgozói, akik szépen terített asz-
talokkal, gyertyafénnyel és borkorcsolyával járultak hozzá, hogy ün-
nepé varázsoljuk a szürkének, kissé borongósnak indult szerda es-
tet. Köszönet érte!

Köszönöm a rendezvényen szerepet vállaló Bogácsi Társulat tag-
jai, nevezetesen; Lukács Lajosné, Szabó László, Hegedüs László, 
Taizs-Fónad Beáta, Fábriné Sári Brigitta, Péter Zoltán, Verhóczki 
Sándor, Szabó Sándor, Gál Csilla verselését. Valamint köszönöm 
Daragó Ká rolynak, Magyar Gyulának és Farkas Józsefnek, hogy éne-
kükkel és hangszeres játékaikkal különlegessé tették az estet, olyan 
jó hangulatot teremtettek, hogy többen órákig maradtunk még egy 
pohár bor mellett régi, „tábortüzes” dalokat, és szívhez szóló, lassú 
és vidámnál vidámabb népdalokat énekelni.

Hálásan köszönöm Kiss Juditnak a rendezvényen nyújtott kedves-
ségét, segítségét.

Minden résztvevő nevében köszönöm a pincészetek borfelaján-
lásait, a Bükkalja zamatos nedűit, azt, hogy a borfesztivál előtt né-
hány nappal, a szőlőültetvényeken végzendő temérdek munka ide-
jén megtiszteltek bennünket jelenlétükkel. 

Egy korty erejéig emeljük Rájuk poharainkat!
Jankóné Jónás Zsuzsa

könyvtáros

Dr. Pázmándy László 

Ott van-e még?
Imre barátomnak

Barátom, ott van-e még az a régi pohár
a pince mélyben, hűsöl-e még gyertyára várva
a falba vésett vak-boltív széles peremén?

Lesz-e még jó bor és jó kedv, koccintani még?
Mert fogynak a jó szavakat adók körülöttünk, 
és az idők ura árnyékként jár a nyomunkban.

Fonod-e még az emlékek aranyfonalát
könyvekbe kötve, jeleket hagyva, okulásul?
Mint ahogy tették görög bölcsek a szőlőhegyen,
hogy ami történt az időkútban el ne merüljön,
mert mennek a tanúk gyorsabban, mint az emlékezet.

Barátom, óvd a diófát a pincéd előtt!
Lombja alól nézni a Bükköt felemelő,
Mire bíborfényben ideér az alkonyi szellő,
kivitt poharak várják az éjt asztalodon.

2009. május 1.

Írásom elkészülte után értesültem arról a szomorú hírről, 
hogy Dr. Pázmándy László nyugalmazott rendőrtiszt, költő, 
több bogácsi vers szerzője 2024. július 25-én örök nyugovóra 
tért. Kérem a Tisztelt Olvasókat, az Egy korty Bogács estünkön 
elhangzott versével emlékezzünk rá!

Nagy Gabriella hozzáértéssel mutatta be családi pincészetüket

A vers és a bor „összekóstolása”

A jókedvű közös éneklés emlékéből napokig merítkeztünk
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XXX. BOGÁcSI BORVERSENY
Bogács Község Önkormányzata a Bükki Hegyközséggel és a 

Bükki Borvidék Hegyközségi Tanácsának segítségével az idei év-
ben XXX. alkalommal rendezte meg a Bükkvinfest Nemzetközi 
Borversenyt. 

Június 17-21. között 4 mintagyűjtő ponton (Felvidék, Sárospa-
tak, Nagyréde és Kaskantyú) adhatták le az érdeklődők boraikat, 
melynek Bogácsra szállítását a Bükki Hegyközség vállalta. Június 
27-én a Közösségi Házban reggel 8 és este 19 óra között gyűjtötte 
a mintákat a Bükki Hegyközség alelnöke és hegybírója.

Az idei évben a termelők 124 borral neveztek határainkon belül a 
Bükki, az Egri, a Mátrai, a Tokaji, valamint borvidéken kívüli telepü-
léseinkről, Mátészalkáról és Hajdúhadházról. Határon túlról Erdély-
ből és Felvidékről érkeztek borok. 

Az előző évekhez képest alacsonyabb mintaszám nem adott elke-
seredésre okot, mivel sok termelő a korábban kezdődő aratás, vala-
mint a szőlőültetvényekben végzett növényvédelmi feladatok időre 
történő ellátása miatt nem tudta nevezését leadni. 

A borverseny szervezője és lebonyolítója Bogács Község Önkor-
mányzata, a Bükki Hegyközség, valamint a Bükki Borvidék Hegy-
községi Tanácsa volt. A bírák között neves borászatok szakembe-
rei, a NÉBIH borászati felügyelői képviseltették magukat. A ren-
dezvény fővédnöke Tállai András, a Pénzügyminisztérium minisz-
terhelyettesi feladatokat ellátó parlamenti államtitkára, ország-
gyűlési képviselőnk volt, a borverseny szakmai védnöke Szente 
Imre a Bükki Borvidék tiszteletbeli elnöke volt, aki munkájával év-
ről-évre segíti a borverseny sikeres lebonyolítását.

Az idei évben először a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Agrár-
kamara is támogatta rendezvényünket.

A borverseny eredményhirdetésére június 27-én pénteken du. 
17:00-tól került sor, a díjakat Garai Roland a Bükki Hegyközség el-
nöke adta át. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy a 124 borból 3 
Nagyarany, 36 Arany, 69 Ezüst, 11 Bronz és 5 Oklevél minősítést ka-
pott. A minták bírálata 6 bizottságban történt.

Garai Roland megköszönte az Agrárkamara támogatását, Tarr 
Zoltán igazgató úr emléklapjának átadására távolléte miatt későb-
bi időpontban került sor. 
• A fesztivál legjobb fehérborért Bráda István 1999. évi 5 putto-

nyos Tokaji aszúja,
• A legjobb rozé boráért az Ostorosbor Zrt. 2023. évi Csipke 

rozéja, 
• A legjobb vörösboráért a Csáter Apó Pincészet 2021. évi Sancta 

Madonna bora vehette át az elismerést. 
Az eredményhirdetés után a Közösségi Ház udvarán hangulatos 

koncerten vehettek részt az érdeklődők.
Lengyelné Kiss Ivett

hegybíró

Tállai András országgyűlési képviselőnk ünnepi beszédében a szervezőket 
folytatásra ösztönözve méltatta az eddig 30. évet megélt Bükkaljai 

Borfesztivált és Nemzetközi Borversenyt

Hazánk különböző pontjairól érkezett elismert borbírák biztosították 
a borversenyen a szakmai színvonalat

Az érték- és vagyonbiztonság megóvá-
sa érdekében felhívjuk a tisztelt szálló-
vendégek, szálláshely/vendégház üze-
meltetők figyelmét, hogy az ingatlanok 
udvarán, teraszán ne hagyják őrizet-
lenül értéktárgyaikat. Azokat jó gazda 

gondosságával helyezzék zárható hely-
re, annak érdekében, hogy ne vigyék kí-
sértésbe az erre hajlamos személyeket.

Köszönjük.

Mezőkövesdi Rendőrkapitányság
Bogácsi Rendőrőrs

Dobos László Beatles és retro dalok koncertjére -sajnos- kevesen jöttek el

Rendőrségi felhívás!
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Bükkaljai Borfesztivál - 30.
2024. június 24-30. között került meg-

rendezésre, immáron 30. alkalommal a 
Bükkaljai Borfesztivál és Nemzetközi Bor-
verseny. A programsorozat egy gyerme-
keknek szóló író- olvasó találkozóval kez-
dődött, ahol Nyulász Péter IBBY díjas író 
mesélt megjelent köteteiről. Június 25-én 
a Meder Iván emléktúra keretén belül lát-
tuk vendégül a szomolyaiakat a Közössé-
gi Házban- vidám, dalos találkozó ez min-
den évben, mely a két település közti bará-
ti viszonyt igyekszik erősíteni. Június 26-án 
„Egy korty Bogács” címmel bogácsi borver-
sek és borok bemutatójára került sor szin-
tén a Közösségi Házban. 

A Borfesztivál csütörtöki napján a hagyo-
mány szerint a borversenyre nevezett bo-
rok gyűjtése történt, péntek reggel pedig az 
ünnepélyes megnyitót követően megkezdő-
dött a versenyborok bírálata. Az eredmény-
hirdetésre délután öt órakor került sor, este 
hét órától pedig Beatles és retro nyáresti 
dallamok csendültek fel Dobos László elő-
adásában a Közösségi Ház udvarán. 

Szombat délelőtt tizenegy órától az AZ 
Szőlőbirtok és Családi Pincészet szervezésé-
ben buborékos tételek kóstolóján vehettek 
részt az érdeklődők „Buborékok természe-
tesen, buborékok elegánsan” elnevezéssel. 
Délután négy órától Kacsenyák Gábor egy 
szál gitárral szólaltatott meg ismerős sláge-
reket a Cserépi úti pincesoron. Az ifjú tehet-
ség zenekarával részt vett A Dal tehetségku-
tató műsorban is. Este hat órától elindult a 
vidám, zenés bortúra Szabó László vezeté-
sével és a Menetes zenekar kíséretével. A 
bortúrán öt pince tíz tételével ismerkedhet-
tek meg a résztvevők. Este fél kilenctől pe-
dig a Rendezvénypark színpadán kezdődtek 
a produkciók, fellépett Fresh Andi, az UFO 
UpDaTe, valamint Dj Páz feat. Jucus. Vasár-
nap délelőtt ünnepi szentmise volt a Szent 
Márton Műemléktemplomban, előtte pe-
dig az önkormányzat képviselői, valamint a 
Szent Márton Borlovagrend tagjai megko-
szorúzták II. János Pál pápa emlékművét. 
Vasárnap este, a program zárásaként az öt-
ven éves jubileumát ünneplő EDDA zenekar 
koncertjén vehettek részt az érdeklődők.

Konklúzió:
Összességében rendben lezajlottak a 30. 

Borfesztivál programjai, az időjárás is ked-
vező volt, elszomorító azonban mind a lako-
sok, mind pedig a szolgáltatók részéről ta-
núsított érdektelenség a rendezvényeket il-
letően. Úgy tapasztaljuk - sajnos, hogy el-
venni mindenki szeret az asztalról, de hoz-
zátenni bármit is… azt már nem.

Kritikus nagyon sok van, - hozzáteszem a 
pozitív kritikát mi szervezők is szívesen fo-
gadjuk személyesen a Turisztikai Irodában, 
vagy akár egyéb elérhetőségeinken -, fő-
leg a közösségi média felületein, ám ahhoz, 
hogy valamit érdemben kritizálni lehessen, 

ahhoz jelen is kell lenni az adott esemé-
nyen. A közösségi média felületein renge-
teg kritikával, ötlettel találkozunk, a megva-
lósításukban azonban már senki nem akar 
részt vállalni.

Igyekszünk az önkormányzat részéről 
programokat szervezni (hozzáteszem, még 
szerencsés helyzetben is vagyunk más tele-
pülésekhez képest, ahol maximum egy falu-
napot tudnak megvalósítani), DE nem min-
den csupán az önkormányzat feladata. Ci-
vil kezdeményezésekkel miért nem találko-
zunk településünkön?  

Szikora Zsófia
ügyvezető

Dj Páz feat. Jucus jó hangulatot teremtett a Rendezvényparkban

Magyarország egyik leghíresebb rockegyüttese,  
az EDDA jubileumi koncertje tette még emlékezetesebbé a 30. Bükkaljai Borfesztivált

A bortúra jókedvű résztvevői
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pORTRÉ

Fából faragott szobrok  
a cserépi úti pincesoron

A Cserépi úti pincesort idéntől már 
öt, a szőlőműveléshez és a borkul-
túrához kapcsolható fából fara-
gott szobor teszi még hangulato-
sabbá és egyedibbé.

A következő sorokban szeret-
ném bemutatni a Kedves Olva-
sóknak Kiss Istvánt, e szobor-
csoport alkotóját.

Kiss István fafaragó, népi 
iparművész Egerben él. Már fi-
atalon sokat rajzolt, agyagból 
formázott, öntött ólomszobrot, 
plasztikát, de amíg találkozott a 
fával, mint alapanyaggal, nagy utat 
járt be. 

Mint mondja, a véletlen hozta útjába 
a fafaragást. Először csak tetszett neki ez a 
fajta alkotás, majd kipróbálta. Az első munká-
ja hallatlan örömmel töltött el, de megtapasz-
talta azt is, hogy a fafaragásnál minden más. 
Míg az agyagot és a viaszt mintázáskor vissza-
tehette a kész munkához, a fát, ha egyszer le-
vágta, már nem pótolhatta, csupán áttervez-
hette, esetleg újrafaraghatta a figurát. Ezért a 
fafaragás nagyobb figyelmet, fegyelmet igé-
nyelt, minden egyes vágásnak megtervezett-
nek, meggondoltnak kellett lennie. Egy szob-
rot, vagy domborművet kifaragni nehéz „fizi-
kai munkának” bizonyult. 

Először kölcsönkért vésővel és késsel készí-
tette szobrait, később szerszámokat gyűjtött, 
tudatosan készült az újabb és újabb alkotás-
ra. Autodidaktaként, saját tapasztalataira tá-
maszkodva, majd alkotótáborokban tapasz-
talt mesterektől tanulta a fafaragás techniká-
ját. A közös alkotás, az együttlétek nagyon so-
kat adtak neki mind a szakmai előrehaladása 
és mind az emberi kapcsolatok építése terén.

Évek során megtapasztalta, hogy szinte min-
denféle fa alkalmas a faragásra, de mindig az 
adott mű dönti el, hogy melyik fafajtát kell 
használni. Kültérre tölgyfát javasol, mert a 
csersav tartalma tartóssá teszi. Beltérbe álta-
lában hársat használ, de a gyümölcsfák is igen 
szépek. Használati eszközöknek bükk, gyertyán 
és akác alkalmas. Nagyon fontos az állagmeg-

óvás, ezért a kültéri szobrok, alkotások 
fakonzerváló, gombaölő, UV-álló, vé-

konylazúrral kerülnek bevonásra, 
a beltéri művek pedig lakk-, olaj-, 
viaszbevonatot kapnak. Állandó 
klímájú helységekben, mint a 
templomokban, több száz évig 
is megmaradnak a faszobrok. 

Kiss István szívesen formáz-
za meg a vallás alakjait, jele-
neteit és a magyar történe-
lem eseményeit, különböző 
korszakok neves személyisége-

it, de kedves témája a népélet, a 
paraszti világ is. 
Művei megyénk több falvaiban, vá-

rosaiban megtalálhatók, emellett szer-
te a nagyvilágban, így, Amerikában, Német-

országban, Norvégiában, Dániában, Szlováki-
ában, Ausztráliában, Indiában. Rómában há-
rom alkalommal volt betleheme kiállítva. 

 Néhány évvel ezelőtt Kocsis István bogácsi 
önkormányzati képviselő kezdeményezésére 
került sor az első bogácsi szobor elkészítésére. 
Ma már Bogács öt Kiss István szoborral büsz-
kélkedhet! A településünkön is bemutatott 
látványfaragást szemlélők láthatták, hogyan 
bontakozik ki a farönkből 6-7 óra alatt a figura. 
A szobrász térdig állt a forgácsban a nap végé-
re, de az igazi munka otthon a műhelyben kez-
dődött, amikor is minden apró részlet a helyé-
re került, a kifejezés az arcra, a ruhadíszek, a 
gombok és a csizma ránca. Minden szobor el-
készítése az adott témától függően különböző 
időtartamot igényel. Az alkotó nem számolja 
az egy-egy szobor elkészítésére fordított időt, 
az a fontos, hogy a kész mű elsősorban a saját 
elvárásának, és a megrendelőnek is megfelel-
jen és tetsszen. 

Nem véletlen, hogy Bogácson a Cserépi úti 
pincesoron kerültek elhelyezésre a szoborcso-
port tagjai; a kapás és a szüretelő menyecske a 
szőlő termelését, a csősz a termés megőrzését 
és a borosgazda a bor kínálását hivatott meg-
örökíteni. A kisbíró pedig a község szószólója-
ként a rendezvények jó hírét adja tudtára min-
den odalátogatónak. 

Az alakok faragását a bogácsi népviselet 
hosszas tanulmányozása előzte meg, fotók és 
eredeti ruhakiegészítők álltak a szobrász ren-
delkezésére. A faraghatóság mértékéhez hí-
ven igyekezett ezeket hűen megjeleníteni, de 
épp ezen ok miatt maradtak le a bogácsi me-
nyecske lapátos kontyáról a fityegők. 

Az alkotó sok műve közül nehéz megnevez-
nie a legkedveltebbeket, hiszen az adott pil-
lanatban mindig az a legfontosabb, amelyen 
éppen dolgozik. Így van ezzel Kiss István is, 
aki számára azonban örök kedvenc marad az 
első dombormű, a díszsisakos férfi - amelyet 
még kölcsön szerszámokkal faragott -, ez a 
mű most is lakásukat díszíti. Sokáig volt leg-
kedveltebb alkotása az immár 20 éve készí-
tett siroki templomajtó. Aztán a járomkeret-
be foglalt betlehem, később a teknőbe épí-
tett betlehem, az Indiába került Életfa, melyet 
Rabindranath Tagore emlékére állítottak, de a 
bükkzsérci vezérek, a kisgyőri királyok, a bo-
gácsi szőlőművelők, az aldebrői tábor munkái 
mind-mind nagyon kedvesek.

Kiss Istvánnak a jövőt illetően sok terve van. 
Amikor nem farag, akkor készülnek az új raj-
zok a következő munkákhoz. Jelenleg Babba 
Mária, a Napba öltözött asszony szobrán dol-
gozik, aki kitárt karokkal fordul a felkelő nap 
felé, de készülőben van egy új, különleges 
betlehem is.

„A fa tudja mit rejt. Az értő szemnek megmu-
tatja magát, s többé nem hagy szabadulni. Ki 
kell bontani, erőt, időt nem kímélve. A hát fáj, 
zsibbad a kéz, de ha vége, a fa már nem fa töb-
bé, Krisztus mutatja szent sebét Tamásnak. A 
kéz és lélek akkor egyaránt pihen. Mert íme a 
bizonyíték, hitetleneknek, s magamnak. De már 
újabb fa erezete rajzolja rejtett titkait, s pihenni 
nem enged…” - olvashatjuk Kiss István gondo-
latait a szobrász honlapján, aki addig szeretne 
alkotni, amíg Isten álmokat ad, és erőt azokat 
megvalósítani, mert - mint mondja - szépet al-
kotni, az embereknek örömet szerezni ez a fafa-
ragó, a művész dolga, és ez nem is kevés…

További alkotásaihoz sok inspirációt, nagyon 
jó erőt, egészséget kívánunk!

Kiss István fafaragó szoborcsoportja témá-
jának és alapanyagának köszönhetően töké-
letesen beleillik a Cserépi úti pincesor termé-
szeti környezetébe. Igaz, a fa élettartama kor-
látozott, de rajtunk, odalátogatókon is múlik, 
hogy hány évig tudunk gyönyörködni bennük.

Jankóné Jónás Zsuzsa

Fából készült szoborcsoport a Cserépi úti pincesoron



pORTRÉ

Hogyan lettünk bogácsi lakosok?
Király Mária vagyok, 

3 felnőtt gyermek édes-
anyja és 3 unoka boldog 
nagymamája. A „kislá-
nyom” 40 éves, és csa-
ládjával – nagy örömöm-
re – szintén Bogácsot vá-
lasztotta lakhelyéül. Iker 
fiaim 36 évesek, ők kissé 
távolabb élnek. 

Bogácsról barátnőim-
től hallottam, ők rend-
szeresen jártak, járnak ide pihenni, bulizni, kikapcsolód-
ni. Én 2013-ban látogattam először erre a bájos kis te-
lepülésre, aztán évente rendszeresen visszajöttem. Tet-
szett, hogy Bogácson egyaránt adottak az aktív és pasz-
szív időtöltés feltételei, olyan hely, amire én mindig is 
vágytam. Gyakran mondogattam ismerőseimnek, hogy 
szeretnék itt vásárolni egy kis nyaralót, hogy nyugdíjas 
éveimet majd itt töltsem. Barátnőim mosolyogva mond-
ták, hogy jól gondoljam meg, mert Debrecen után ez 
elég éles váltás lenne, hiszen addig ott éltem, és dolgoz-
tam eladó-pénztárosként egy nagy ruházati üzletben a 
Park Centerben.

2018-ban aztán nagy döntést hoztam - így utólag 
mondhatom, ez nagyon jó döntésnek bizonyult -, vásá-
roltam Bogácson egy nyaralót, amit erőmhöz és pénz-
tárcámhoz mérten folyamatosan szépítgetek.  

2020-ban a Covid-járvány idején a debreceni munka-
helyem megszűnt, és akkor a további életemet jelentő-
sen megváltoztató elhatározásra jutottam: Bogácsra köl-
töztem a nyaralómba és itt próbáltam munkát keresni, 
és letelepedni. Sikerült valóra váltani terveimet, a helyi 
Coop élelmiszer boltban lettem eladó, majd élve a lehe-
tőséggel, váltottam, ez év júniusától a Bogácsi Gyógy-és 
Strandfürdőben dolgozom. Munkámnak köszönhetően 
sok helyi lakost megismertem, beilleszkedtem, úgy ér-
zem, jó helyen élek. 

Nagyon szeretek kertészkedni. A leanderek szaporí-
tásáról sokat olvastam, majd a gyakorlatban ki is pró-
báltam. Mára már közel 100 cserépben díszelegnek ud-
varomon a színben és fajtában is eltérő csodaszép nö-
vények. Szabadidőmben szívesen strandolok, túrázok, 
kirándulok, felfedezem a környék megannyi szépségét, 
érdekességeit, hogy csak néhányat említsek; az egye-
dülálló szurdokait, kaptárköveit, valamint Mezőkövesd 
és környékének túraszerető csoportjához csatlakozva is 
sok szép helyre eljutok. 

Bogács nagyon sok vonzó adottsággal bír. Ezek közül szá-
momra az igazi vonzerőt a gyógyvíz jelenti, melynek jó-
tékony hatását hetente élvezem. A helyi rendezvényekre 
szívesen járok, egy-egy színházi előadásra is eljutottam, 
mely az önkormányzat szervezésében valósult meg. 

Sokszor hallom, olvasom az elégedetlen vélemé-
nyeket némely ügy kapcsán, és olyankor eszembe jut, 
hogy tudják-e egyáltalán, hogy milyen szerencsések 
az itt élők, amiért ilyen tiszta levegőjű, szép, rende-
zett, gyönyörű természeti környezetben élhetnek? Va-
lahogy elfelejtjük észrevenni magunk körül a szép dol-
gokat…  Erről Wass Albert sorai jutnak eszembe: „Ör-
vendj a hóvirágnak, az ibolyának és a búzavirágnak. Az 
erdő csöndjének. Ha egyedül vagy: annak, hogy egye-
dül lehetsz. Ha nem vagy egyedül: annak, hogy nem 
kell egyedül légy. Vágyódj arra, amit a holnap hoz, és 
örvendj annak, ami ma van.” 

Mák József a nevem. Feleségem-
mel Vas Tündével 2022 őszén költöz-
tünk Bogácsra. Ausztriában éltünk 37 
évig, én kamionosként dolgoztam, fe-
leségem pedig élelmiszeripari techni-
kus volt, majd elvégzett egy gondozói 
tanfolyamot és szociális ápoló lett. 
Nyugdíjba vonulásunk után haza sze-
rettünk volna költözni, ezért Magyar-
ország egész területén nézegettük az 
eladó házakat. Mivel csányi születé-
sű vagyok, szerettem volna elsősor-
ban falura költözni, ezért hosszas ke-
resgélés után szétnéztünk Bogácson is, ahová úgy, mint Demjénbe, fürdőzni jártunk.

Megtetszett nekünk a mostani házunk a hatalmas udvarral, a hozzátartozó nagy 
gyümölcsöskerttel. A házban sok fantáziát láttunk, amit meg is valósítottunk, s kétge-
nerációssá alakítottuk át. 

Három gyerekünk és két unokánk Ausztriában él továbbra is, de örömünkre gyak-
ran meglátogatnak bennünket. Mindennapjainkat remek társunk, Marci névre hall-
gató fehér puli kutyánk teszi mozgalmasabbá és boldogabbá.

Nagyon szeretünk a kertben tevékenykedni, a kertészet megnyugtat bennünket.
Igaz, nyugdíjasak vagyunk, de tele energiával, akik gyakran érzik a baráti társaság hi-

ányát. Hiányzik egy olyan hely, ahová szinte naponta betérhetnénk, ahol helyi, társa-
ságot kedvelő emberekkel barátkozhatnánk, beszélgethetnénk, közösen kirándulgat-
nánk, táncos összejöveteleket szervezhetnénk… Vagyis hiányzik egy klub... 

Mint mondtam már, házunkat két generációssá alakítottuk, ezzel lehetőséget te-
remtettünk arra, hogy édesanyámék is hozzánk költözzenek. 

*
Szabadosné Fodor Máriának hív-

nak, férjem Szabados László Ferenc. 
Amikor megtudtuk, hogy fiamék Bo-
gácson szép tágas családi házat sze-
retnének vásárolni, eladtuk a hatva-
ni öröklakásunkat, s velük tartottunk 
mi is. Megtetszett nekünk a falusi 
környezet, a csend, és a hatvanihoz 
képest sokkal tisztább levegő. Mi-
vel már nehezebben mozgunk, mi az 
alsó szintre, míg fiamék az ízlesüknek 
megfelelően felújított tetőtérben 
alakították ki lakóterüket. 

Hatvanban kórházi ápolóként dolgoztam, a férjem pedig a kórház műszaki terü-
letén, ott ismerkedtünk meg, s azóta is szeretetben, megértésben éljük minden-
napjainkat. 

Nekünk előző lakhelyünkön, Hatvanban „mintakertünk” volt, tele konyhakerti zöld-
ségekkel és szépen termő szőlőültetvénnyel. Most is szeretünk kertészkedni, de ízü-
leti problémáink miatt egyre nehezebb számunkra a munka, ezért a több energiát 
igénylő kerti munkákat átengedjük a fiaméknak. A korábbi kézimunkázást, hímzést, 
horgolást a látásom romlása miatt rejtvényfejtésre váltottam. Férjem régebben sze-
rette a vasas munkát, ma már szerszámok hiányában nem végzi, de a mai napig meg-
maradt sok éves hobbija, a fényképezés.

A bogácsi fürdőbe rendszeresen járunk, igénybe vesszük a gyógykezeléseket is. 
Egészségi állapotunk már nem a régi, ennek ellenére nem zárkózunk el, közvetlen 
emberek vagyunk, akik szívesen keresik a korban, érdeklődésben hozzájuk hason-
ló emberek társaságát. Érdeklődési körünknek megfelelő helyi rendezvényekre el 
szoktunk menni, a környék látnivalóit Szafari buszos kirándulások alkalmával több-
ször megcsodáltuk, s mindenről sok-sok fotót készítünk.  

Egyfajta biztonságot ad, hogy fiamékkal együtt lakunk, megosztjuk a ház körüli 
munkákat, segítjük egymást a problémák megoldásaiban, osztozunk a hétközna pok 
örömeiben. Néha azért hiányzik valami...  

Hatvanban volt egy klubunk, ahova 11 évig jártunk. Nagyon szívesen lennénk itt 
is nyugdíjasklub tagjai, örömmel vennénk részt közös kirándulásokon, színházláto-
gatáson.
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SZABADIDő

Kinyíltak Gül baba rózsái a 
Rendezvényparkban

Éppen egy éve annak, hogy a Bogács Köz-
ségért Közalapítvány befogadóhelyként re-
gisztrált a 2020-ban indult Déryné Program 
Országjárás alprogramba, azzal a remény-
nyel, hogy ezáltal hazánk több falvaihoz ha-
sonlóan településünkre is színvonalas szín-
házi produkciók jutnak el. Sok-sok adat fel-
töltése után sikerült befogadóhellyé vál-
nunk, s örömünkre választhattunk a felkí-
nált változatos műfajú előadások közül. Ez 
év márciusában kaptuk az értesítést, misze-
rint a leadott jelentkezésünket a Gül baba 
című előadásra elfogadták.

Az első szabadtéri színházi előadást lázas 
készülődés előzte meg, hiszen nem tudtuk, 
hogy a közönség – az itt élők, itt nyaralók és 
szomszédos települések lakói – körében mi-
lyen fogadtatásra, érdeklődésre talál. 

Huszka Jenő Gül baba című operettjét 
először 1905-ben mutatták be a nagyérde-
műnek. A mintegy 120 év utáni feldolgo-
zást hozta el a bogácsi Rendezvényparkba a 
Sensum Arts Kulturális Egyesület 2024. jú-
lius 27-én. A színészek és Peller Károly ren-

dező gondoskodtak arról, hogy a közönség 
jól érezze magát. A színpadon egy 1500-as 
évek végén, a török hódoltság idején játszó-
dó történet elevenedett meg, melyben vé-
gül minden előítélet felett győzött a szere-
lem. A csodálatos díszlet, a mesés történet 
és az elhangzott, a színészektől már-már 
opera előadói képességeket kívánó dalok 
óriási sikert arattak. 

A két felvonásos daljátékban többek kö-
zött hallhattuk a Darumadár fenn az égen, 
Ott túl a rácson, Borban az igazság, borban 
a vigaszt – azt viszont meg kell jegyeznem, 
hogy ezek a csodálatos dalok még szebb 
zenei élményt nyújtottak volna a második 
felvonást végigkísérő pincesori háttérze-
nék nélkül…

A nagyszerű előadás szívet melengetővé 
tette a kissé lehűlő levegőt, és emlékeze-
tessé az estet, amelyen a nézők magas rész-
vételi száma tanúsította, hogy a falun élő, 
Bogácson nyaraló embereknek igényük van 
a kulturált kikapcsolódásra.

Jankóné Jónás Zsuzsa
Bogács Községért Közalapítvány elnöke

2024 júliusának utolsó hétvégéjén immár XXI. alkalommal rendeztük meg a Bogácsi Kaktusz Kiállítást és Vásárt.
Sok érdeklődő tekintette meg a Közösségi Házban a kaktuszok, pozsgások, sivatagi és kövirózsák, egzotikus növények széles gyűj-

teményét, melyet idén ásványokkal és ásványi ékszerekkel, valamint házi lekvárok és szörpök kínálatával bővítettünk ki. A néze-
lődők mellett jöttek gyűjtők az ország különböző pontjairól, de érezni lehe-
tett az infláció hatását, mindenki sokkal jobban meggondolta, hogy mennyit 
költsön. A kánikula szerencsére elkerült bennünket, s minket, - a szokásos 
csapatunkat örömmel töltött el, hogy a kellemes nyári napokon szép progra-
mot tudtunk biztosítani a különleges növények szerelmeseinek.

Köszönjük a Bogácsi Községi Önkormányzatnak és a Turisztikai és Infor-
mációs Iroda munkatársainak a kiállítás megrendezéséhez nyújtott maxi-
mális segítséget.

Most várunk egy évet, és jövőre ugyanitt találkozunk!
Kósik Péter, szervező

Kaktusz Kiállítás és Vásár

Szabadtéri színpadunk színházi előadásra is kiválónak bizonyult

A nézők száma tanúsította, hogy igény van a színházi előadásokra
Az előadás a Déryné Program 

hozzájárulásával valósult meg. 

Idén is sokan csodálták meg a kiállított növényeket
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FÜRDő

„A nyár a léleknek 
olyan, mint a meleg 
napfény a földnek. 
Megújítja, feltölti 

energiával."
A Bogácsi Gyógy- és Strandfürdő nyári programjai évről évre 

vonzó lehetőségeket kínálnak a látogatók számára, így 2024 
nyara sem volt kivétel. A fürdő területén számos szórakozta-
tó program zajlott, amelyek középpontjában a családok, a ba-
ráti társaságok és a wellness rajongók álltak. A látogatók min-
den korosztályból képviseltették magukat, a kicsiktől a nagyo-
kig mindenki megtalálta a számára legérdekesebb programot.

A Holiday Animation animátorai gyermeknap alkalmából láto-
gattak hozzánk idén először a kicsik nagy örömére. Majd július-
tól folyamatosan, minden hétvégén játékos programokkal, ver-
senyekkel, vízi tornával, aqua fitness órákkal és vetélkedőkkel 
készültek az apróságok szórakoztatására.

Július 5-én, pénteken Czanik Balázs és a Pölöskei Szörp egész-
ség- és sportfesztiválján cukormentes finomságok és bio élel-
miszerek kóstoltatása, életmód tanácsadás, ügyességi és kre-
atív feladatok, valamint sportolási lehetőségek várták kedves 
vendégeinket.

A huszonnegyedik Bogácsi Fürdőfesztivál július 20-án került 
megrendezésre. A délelőtt folyamán FP dance fitness bemu-
tatót láthattak a hozzánk érkezők és be is kapcsolódhattak a 
testedzésbe. Ezt követően Felméri Péter stand-up humorista 
mulattatta a közönséget. Később a Hooligans együttes terem-
tett fergeteges hangulatot az esti élő koncerten. Természete-
sen ismét megrendezésre került a már hagyományos, nagysike-
rű Fürdő Szépe választás, melyen 11 szépség indult, akik közül 
mindenki értékes jutalomban részesült. A koronát ebben az év-
ben Csefkó Helga Dorina jelöltünk nyerte el. Minden verseny-
zőnek ezúton is szívből gratulálunk! 

További szép nyarat kívánunk!
Csattos Anikó, értékesítési vezető

A Holiday Animation animátorai nyáron sok kisgyermeket  
vonnak be sportos foglalkozásaikba

A 2024-es bogácsi Fürdő Szépe:  Csefkó Helga Dorina,  
2. helyezett: Mészáros Anett, 3. helyezett: Éliás Anett

A Hooligans együttes fergeteges koncertje zárta az idei Fürdőfesztivált

Az idén nyárra új színt kapó csúszda még mindig népszerű a fürdőzők körében
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EGÉSZSÉG

Mikor ezeket a sorokat írom már kelle-
mes szellő járja át a szobát és a perzselő 
nap után elgondolkodok a mai kánikulai 
nap történésein. Igen, itt a nyár, a szabad-
ságok várva várt ideje, vele együtt közsé-
günkben is megindult a nyári turistaforga-
lom, a pihenni vágyóknak ilyenkor minden 
kicsit szebb és szabadabb.

A diákokat is elérte a szabadság szele, s a vi-
dám nagyszülők örömmel kísérik be unoká-
ikat a gyógyfürdőbe, mellettük fokhagyma 
és lángos illata érződik a levegőben. A hűtött 
italokon pedig gyöngyözik a lecsapódó pára.

Az úton és munkában levők előtt azon-
ban a látóhatár vibrál a forró beton felett, 
s Weöres Sándor kánikuláról írt sorai járnak 
a fejemben: ”Szikrázó az égbolt, aranyfüst a 
lég, eltörpül a láng-űrben a tarka vidék. Ol-
vadtan a tarló hullámzik, remeg, domb fö-
lött utaznak izzó gyöngyszemek. Ragyogó 
kékségen sötét pihe száll: óriás magányban 
egy pacsirta száll.”

Tudjuk és érezzük, hogy a nyári hőség, ami-
kor a nappali hőmérséklet tartósan 30 fok 
felett van, jelentős egészségügyi kockáza-
tot jelent még az egészségesek számára is. 
A kánikulában nagy energiát igényel a szer-
vezettől a normál hőmérséklet fenntartása, 
így a szív túlterhelése is megnő. A fokozot-
tabb vízvesztés, az izzadás a folyadék és a só-
háztartás zavarát okozhatja, ami kiszáradás-
hoz a vér besűrűsödéséhez vezethet, ami to-
vábbterheli a szívet és a vérkeringést, fokoz-
za a vérrög képződési hajlamot, valamint a 
vese kiválasztási folyamatainak gyengülésé-
hez is vezethet. Szervezetünk általában 3-12 
nap alatt tud alkalmazkodni a nagy fokban 
megváltozott külső hőmérséklet különbsé-
gekhez, a betegek és gyerekek estében ez az 
idő hosszabb is lehet.

Az alábbiakban röviden, a teljesség igénye 
nélkül összefoglalom a legfontosabb terüle-
teket, ahol kifejezetten ajánlott az óvatos, 
gondos, megfontolt viselkedés és védekezés.

Általánosan mindenkit érintő hatás lehet 
a folyadék és a sóháztartás felborulása: 

A szervezet a melegben párologtatással 
és izzadással hűti magát, és tartja egyen-
súlyban a hőháztartást. Ilyenkor a folyadék-
igény megnő, elérheti a 3-4 litert is. Ha nem 
pótoljuk a folyadékvesztést, a vér besűrű-
södik, a sűrű vért pedig a szív nem tudja át-
szivattyúzni a hajszálerekbe, így a sejtekben 
oxigénhiány lép fel. A szívizomsejtek oxi-
génhiánya szívinfarktushoz, míg az agysej-
teké agyi működési zavarokhoz, súlyosabb 
esetben akár agyi keringészavarokhoz is ve-
zethet. A hidratáltság csökkenését jól jelzi 
a sötétebbé váló kevesebb vizelet, a szára-
zabb bőr és szájnyálkahártya. Az izzadással 
nagyon sok ásványi anyagot és vízben oldó-
dó vitamint vesztünk.

Hiányukat jelzi néhány megjelenő tünet, 
mint például fejfájás, fáradékonyság, ked-
vetlenség, rossz közérzet, álmosság, émely-
gés, gyengeség és szédülés. Az izomzatban 
megjelenhetnek görcsök, főleg a vádliban 
és karokban. Ezek a tünetek jól kezelhetők 
vízivással, megfelelő ásványi anyag- és vita-
minpótlással.

Ami szintén mindenkit érinthet, az az UV 
sugárzás. A napfény az élet egyik alapvető 
feltétele, de éltető hatása mellett a túl nagy 
mennyiségű sugárzás károsan hat a szerve-
zetre. Minél magasabb az UV sugárzás szint-
je, annál inkább károsítja a bőrt. Tudni kell 
azt is, hogy nem csak a közvetlen napsugár-
zás, hanem a víztükörről, homokról visszave-
rődő sugárzás is hat ránk. Tünete a napégés, 
a bőrfoltosodás, a napallergia, különböző ki-
ütések, szemkárosodás, az antioxidáns szint 
csökkenése és a bőr öregedése, vagy az izza-
dásnak kitett helyek bőrfertőzése.

A bőrön megjelenő elváltozások 90 %-a 
köthető napfényártalomhoz. A bőrtípusnak 
megfelelő fényvédelem ezért minden kor-
csoportban elengedhetetlen.

Ha a napsugárzás folyamatosan éri a fe-
jet, a nyakat és a tarkót, akkor a meleg ha-
tására fokozódhat az agynyomás, a duz-
zadt agyhártyák pedig különböző agyterü-
letet nyomhatnak, és megjelenhet a nap-
szúrás vagy súlyos felmelegedés esetben a 
hőguta is. Ennek a tünetei a behatás után 
később jelentkeznek, mint gyengeség, fej-
fájás, nyakmerevség, szédülés, hányinger, 
alacsony vérnyomás, magas pulzus, pihegő 
légzés, esetleg láz vagy ájulás.

A nagy hőséggel kapcsolatban a leginkább 
veszélyezettek az alábbi krónikus megbete-
gedésben szenvedők: szív és érrendszeri 
betegségben szenvedők (pl. magas vérnyo-
más és szívritmuszavarok, ISZB, érszűkület, 
szívbillentyű elégtelenség, szívelégtelenség 
stb. Az esetek nagy részében jelenlévő ér-
szűkület miatt romlik a szív saját keringése 
is.), krónikus légzőszervi megbetegedésben 
szenvedők (pl. COPD vagy asztma, hiszen a 
párologtatás a tüdőkön keresztül növekszik, 
a tüdő teljes kapacitással működik), cukor-
betegek (a kiszáradás hatással van a cukor-
anyagcserére is), vesebetegek, mentális be-
tegek, szenvedélybetegek és elhízottak.

A kánikula csökkenti a vérnyomást, ezért 
előfordulhat vérnyomás ingadozás, amit fo-
kozhat a gyógyszerek hatásának felerősö-
dése is. A vérsűrűség növekedése és a vér-
rögképződési hajlam akkor a legerőtelje-
sebb, ha szervezet felhevül és a nagyon sok 
izzadást nem követi megfelelő folyadék és 
ásványi anyag pótlás. A statisztikák szerint 
a szív- és érrendszeri betegségekből szár-
mazó halálozás a különösen meleg napo-
kon gyakoribb.

Most pedig néhány jó tanácsot szeretnék 
megosztani kánikula és fokozott UV sugár-
zás esetére:

Kánikulában a szokásosnál nagyobb meny-
nyiségű vízre, ásványi anyag- és vitaminbe-
vitelre van szükség.

11 és 15 óra között védjük magunkat a 
napsugaraktól! Ha nem tudunk árnyékos 
helyre menni, akkor viseljünk napszemüve-
get, lehetőleg fehér sapkát vagy széles kari-
májú kalapot, hosszú ujjú, fehér pamutinget.

A leégés ellen használjunk a bőrtípu-
sunknak megfelelő fényvédő krémet! Mi-
nél magasabb faktorszámú napozót haszná-
lunk, annál hosszabb ideig tart a védelem.

Figyeljünk arra, hogy a szoba hőmérsék-
lete nappal ne legyen magasabb 32 foknál, 
éjszaka pedig 24 foknál!

Minden ablakot nyissunk ki éjszaka és 
kora reggel, hogy az éjszakai levegővel hűt-
sük az otthonunkat, a nap legmelegebb idő-
szakában pedig zárjuk be az ablakokat! Ja-
vasolt az ablakok külső-belső árnyékolása. 
Ha tehetjük, használjunk légkondicionáló 
berendezést, ventilátort.

Kerüljük a tartós, megerőltető fizikai te-
vékenységeket, mert az izommunka fokoz-
za a szervezet hőtermelését, vagy végez-
zük azt a nap leghűvösebb időszakában 
(általában reggel 4 és 7 óra között)!

Ha túl sokáig tartózkodtunk a szabadban, 
töltsünk legalább 1-2 órát légkondicionált 
környezetben (bevásárlóközpont, középü-
let, könyvtár), amíg a szervezet lehűl.

Naponta akár többször is zuhanyozzunk le 
langyos vagy hideg vízzel; alternatív megol-
dás lehet a test hűtésére a hideg borogatás, 
törölközők, lábáztatás, stb.

Viseljünk természetes anyagokból készült, 
szellőző, világos színű, bő szabású ruhákat, 
ami véd a túlhevülés ellen, illetve a káros 
ibolyántúli sugárzástól.

Ne igyunk hűtőből épphogy kivett hi-
deg italt, mert az ital és a testhőmérsék-
let közötti különbség ideiglenesen gyengí-
ti a szervezet ellenállóképességét, így a to-
rokban lévő mikrobák torok vagy mandu-
lagyulladást okozhatnak. Felhevült, meleg 
testtel csak fokozatosan menjünk a leve-
gő hőmérsékleténél sokkal hidegebb vízbe, 
mert még fiatalon is nagy a szívinfarktus ve-
szélye. Az árnyékban parkoló autó hőmér-
séklete 60-70 fokosra felmelegedhet, ezért 
szellőztessük ki, mielőtt beszállnánk, illetve 
gyermeket, idős vagy beteg embert és álla-
tot még akkor se hagyjunk az autóban, ha 
az ablakot lehúztuk.

Kívánok mindenkinek egy gyönyörű nyarat, 
és kiváló egészséget! Vigyázzanak Magukra!

Dr. Képes Ildikó Anna
címzetes főorvos

A tartós hőség hatásai szervezetünkre
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I. Bogácsi Jármű Show
Május 18-án, szombaton először került megrendezésre - remé-

nyeink szerint hagyományteremtő céllal - az I. BOGÁCSI JÁRMŰ 
SHOW, ami az előző évek oldtimer találkozóiból nőtte ki magát. 
Az eseményt Simon Anikó és a Bogácsi Turisztikai és Szolgáltató 
Nonprofit kft. dolgozói szervezték településünkre.

A programra előzetesen több mint 200 jármű regisztrált, köztük 
oldtimer és veterán járművek, magyar motorkerékpárok, ame-
rikai autók, versenyautók, traktorok és kamionok. Az esemény 
reggelén sorra érkeztek a szebbnél szebb gépjárműcsodák és mi 
csak tátottuk a szánkat, hogy te jó ég, milyen rendkívüli nap elé 
nézünk!

A megnyitón Péter Zoltán alpolgármester köszöntötte a résztve-
vőket és örömét fejezte ki, hogy egy új rendezvényt hoztunk a Ren-
dezvényparkba, és ilyen sok érdeklődőt vonz ez a program. A nap 
során volt közönségszavazás, ahol kerestük a legszebb autókat és 
motorokat, volt látványos hangnyomásmérés, ami rengeteg em-
bert vonzott a járművek köré. A kiállítók bemutatkoztak és elme-
sélték, hogyan tettek szert a két-, illetve négykerekű masináikra. 
A rengeteg szponzornak köszönhetően délután tombolasorsolást 
tartottunk, ahol egy igazi kuriózum, egy RIGA motor volt a fődíj. 
A nap fénypontja pedig a felvonulás volt. Sokan tekintették meg 
a Bogács utcáin kanyargó karavánt, a helyiek és az ide látogatók 
örömmel üdvözölték az előttük elhaladó jármű show résztvevőit. 
Külön öröm volt számunkra, hogy a Magyar Televízió élő egyenes 
adásban jelentkezett be a felvonulásról, így nem csak vármegyénk-
ben, hanem hazánk egész területén, sőt határainkon túl is láthat-
ták milyen fantasztikus esemény zajlik Bogácson.

A rendezvény sikerén felbuzdulva, bizakodóak vagyunk a jövőt 
illetően, reméljük, hogy az elkövetkező években is meg tudjuk 
majd rendezni ezt a látványos, közönségszórakoztató eseményt.

Jankó Gergely

V. Kamionos Találkozó
Idén már ötödik alkalommal került megrendezésre a kamionos ta-

lálkozó július 5-6-7-én. A pénteki napon a délelőtti órákban kezdődött 
el a regisztráció és a járművek elfoglalták helyeiket a Rendezvény-
parkban. Az egész esemény a leglátványosabb programmal, a felvo-
nulással kezdődött, amit több ezren tekintettek meg a Bogács, Ren-
dezvénypark – Táncsics u. - Alkotmány u. – Mezőkövesd, Bogácsi u. 
- Mátyás Király u. – Egri u. – Bogács, Alkotmány u. – Táncsics u.- Ren-
dezvénypark útvonalon. Településünkön is megteltek az utcák erre a 
délutánra, kicsik és nagyok egyaránt mosolygós arccal nézték végig 
a kígyózó kamionsort. A felvonulás után az este jó hangulatban telt, 
amiről DJ Fest és Szecsei gondoskodtak. 

A szombati napon igazi fesztivál hangulat uralkodott a Rendezvény-
parkban, ahol minden korosztály megtalálta a magának való elfoglalt-
ságot: több mint 130 kamion, megannyi kiállító, gyereksarok légvá-
rakkal és árusokkal, és rengeteg feladat a találkozó résztvevőinek köz-
reműködésével. A kiállítók látványos előadásokat és bemutatókat tar-
tottak a sofőröknek és a vendégeknek. Volt tombolasorsolás, kipufo-
gó hangnyomásmérés, kamion szépségverseny és persze az esti buli 
sem maradhatott el, amit DJ Lotters tett felejthetetlenné. A vasárna-
pi napon a kamionok átköltöztek a Mezőkövesdi Reptérre, ahol gyor-
sulási versenyt tartottak.

A szervező Simon Anikóval úgy váltunk el, hogy egy fantasztikus ese-
ményen vagyunk túl, de remélhetőleg, jövőre egy még ettől is szín-
vonalasabb rendezvénnyel lepjük meg a bogácsiakat és a kilátogató 
kedves vendégeket. 

Többen is kérdezték, hogy mi értelme van ennek a rendezvénynek? 
Mi haszna van a községnek ebből? Szeretném egy-két mondatban le-
írni azt, hogy milyen területen profitálhatunk rövid és hosszú távon: 
A három napra itt megjelent több mint 130 kamionos cég, vállalko-
zások nem egyedül, hanem családdal, baráti társaságokkal érkeztek 
Bogácsra. Szállásokat foglaltak, strandoltak, pénzt költöttek a külön-
böző vendéglátóegységekben. Nem csak az ország különböző része-
iből, hanem a szomszédos országokból is érkeztek sofőrök hozzánk. 
Van köztük visszajáró vendég és van, aki először volt nálunk. Meg-
ismerték településünket és megszerették azt. Többükkel beszélgetve 
örömmel hallgattam, hogy vissza fognak térni ide a kamionos ren-
dezvényen kívül, hiszen szeretnék még jobban megismerni közsé-
günket és több napot eltölteni nálunk. Bogácsról és a környező tele-
pülésekről is sokan látogattak ki a Rendezvényparkba mind a kamio-
nok megcsodálása, mind a szórakoztató programokon való részvétel 
céljából. Egy ilyen program marketingértéke sem elhanyagolható, hi-
szen rengetegen posztolnak a különböző közösségi oldalakra a három 
nap alatt megjelölve a tartózkodási helyszínt #Bogács! Csak egy pél-
dát írok zárásként a kamionos felvonulás videóját látták Bogács köz-
ség Facebook oldalán ebben az évben a legtöbben, közel 250 ezren. 

Reméljük, ennek a sikeres rendezvénynek jövőre folytatása követ-
kezik!

Jankó GergelyA tombolasorsolás fődíja ez a működőképes Riga motorkerékpár volt

Sokan voltak kíváncsiak az évtizedes járműcsodákra

A színes kamionok, a grafikák, a fények lenyűgözték a bogácsi szemlélőket
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SpORT

2024. június 2-án, vasárnap nem 
csak a sport szerelmeseit, hanem 
családokat, baráti társaságokat, ki-
csiket és nagyokat egyaránt vártunk 
egy remek hangulatú amatőr kerék-
páros teljesítménytúrára a Bükkalja 
változatos útvonalain.

A programon idén először tesztnap 
is volt, hiszen ingyenesen lehetett ki-
próbálni elektromos kerékpárokat a 
Rendezvényparkban és a környé-
kén a mezőkövesdi Ódor Kerékvár-
nak köszönhetően, akik húsz darab 
járművet hoztak erre az eseményre.

A résztvevőket egy jó hangulatú 
közös kerékpártúrára is invitáltuk. 
Akik elszántságot éreztek ahhoz, 
hogy próbára tegyék erejüket és ki-
tartásukat a Bükk hegység gyönyörű 
környezetében, edzettségi szintjük-
nek megfelelően a következő távok 
közül választhattak:
• 15 km-es útvonal: Bogács - Cse-

répfalu - Bükkzsérc - Bogács
• 22 km-es útvonal: Bogács - Cse-

répváralja - Cserépfalu - Bükkzsérc 
- Bogács

• 36 km-es útvonal: Bogács - Cse-
répváralja - Cserépfalu - Bükkzsérc 
- Bogács - Noszvaj - Szomolya, 
Bogács.

Végül huszonöten vágtak neki a 
különböző távoknak. Az eligazítás 
és a távok ismertetése után a közös 
rajt (A start és cél a bogácsi Rendez-
vényparkban volt.) idén sem marad-
hatott el. A túrát sikeresen teljesítők 
emlékérmet és emléklapot vehettek 
át a szervezőktől.

A célba érkezést követően a részt-
vevők között értékes nyereménye-
ket sorsoltunk ki, amiket ezúttal is 
köszönünk támogatóinknak. A je-
lenlévők a napot egy finom ebéd-
del zárták, ahol mosollyal az arcukon 
osztották meg élményeiket a túrával 
és az útvonallal kapcsolatban. 

Gratulálunk a túrát teljesítőknek! 
Reméljük, jövőre még többen kap-
nak kedvet ehhez a remek kis prog-
ramhoz.

Jankó Gergely

A bogácsi Rendezvényparkból rajtoltak el a kerékpártúra résztvevői

Az Ódor Kerékvárnak köszönhetően többen kipróbálhatták  
az elektromos kerékpárokat

Ismét dobogón a Bogács Gyógyfürdő Se labdarúgó csapata
Bogács Gyógyfürdő Se labdarúgó csapata a 2023/2024-es Borsod-Aba-

új-Zemplén vármegyei II. osztály középcsoportjának küzdelmeit az előke-
lő harmadik helyen zárta. A szezon befejeztével Farkas Csabával, az egye-
sület technikai vezetőjével elemeztük az évet.

Jankó Gergely: Kiváló őszi idénnyel zárta az egyesület a 2023-as évet, hiszen 
télen a dobogó második fokáról várhatta a folytatást. Milyen célokkal vágta-
tok neki ilyen előzmények után a tavaszi szezonnak?

Farkas Csaba: Egy jó ősz után természetesen szerettünk volna dobogón ma-
radni, de konkrét célokat nem fogalmaztunk meg a vezetőséggel.

J. G.: Volt-e valamilyen változás a téli szünet során a csapat összetételében?
F. CS.: Szerencsére nem távozott senki sem, egy fiatal játékossal bővültünk, 

ő már tavaly nyáron csapatunk tagja lett, de különböző okokból csak télen 
szállt be a munkába. Vele erősödött a középpályánk és a variációs lehetősé-
geink is bővültek.

J. G.: A téli szünet aztán mintha hosszúra sikeredett volna, hiszen eléggé be-
ragadt a csapat a rajtnál, az első négy tavaszi mérkőzésből három is vereség-
gel zárult. Mi lehetett a gyengébb kezdés oka?

F. CS.: Olyanok voltunk, mint a lusta maci; sokáig aludtunk. Sajnos sérülé-
sek és különböző okok miatt nem sikerült jól sem a felkészülésünk, sem a ta-
vaszi rajt, amiért a végelszámolásban megfizettünk. A rajtnál elvesztett pon-
tok nagyon fájtak. Azokon a meccseken is mi játszottunk, valahol nem érde-
meltünk mást, csak vereséget, de volt olyan mérkőzés, ahol pontot, pontokat 
érdemeltünk volna.

J. G.: Ezután viszont mintha kicserélődött volna a gárda, 9 mérkőzés, 7 győ-
zelem, 1 döntetlen és 1 vereség a mérleg, mi történt? Minek köszönhető ez 
a pozitív változás?

F. CS.: Igazából nagy változás nem történt! Ugyanaz a keret produkálta azt a 
nagyszerű sorozatot úgy, hogy közben egy játékosunk súlyos eltiltást kapott. 
Igaz, sérülésből visszatért csapatkapitányunk, aki nagyon fontos eleme a csa-
patnak. Úgy gondolom, csapatunkra mindig is jellemző volt a harcosság, küz-
deni tudás és most beleadtunk mindent. Az első siker talán pozitív irányba 
billentett rajtunk egyet és utána mentünk, mint a gyorsvonat. A bajnok és az 
ezüstérmes csapatokkal szemben vesztettünk pontot, pontokat, ezek alapján 
jogos a 3. helyezésünk.

J. G.: És végül elértünk az utolsó, a mindent eldöntő Kisgyőr KSE elleni sors-
döntő mérkőzéshez. Aki nyer, az biztosan dobogón fejezi be a 2023/2024-es 
Borsod-Abaúj-Zemplén vármegyei II. osztály középcsoportjának küzdelmeit. 
Hogyan készültetek fel erre a mérkőzésre?

F. CS.: Tudtuk, hogy jó csapat a Kisgyőr. Agresszívek, kemények, de ha azt 
csináljuk, amiben jók vagyunk: sok futás, magas labdaszerzés, gólhelyzetek ki- A Bogács Gyógyfürdő Se labdarúgó csapata 2024 nyarán

alakítása, erőteljes csapatjáték jó egyéni teljesítményekkel, akkor meglesz az 
eredmény! Nem készültünk másként, mint bármely más csapat ellen. Ez ama-
tőr sport! Itt nem nagyon lehet tervezni előre sokat, mert a mérkőzés napján 
derül ki legtöbbször, hogy milyen összeállításban állunk fel. Azt azért el kell 
mondanom, hogy csapatunk minden tagja sokat tesz azért, hogy az edzése-
ken, mérkőzéseken megjelenjen, és ezt az időt a munkától-családtól veszik el.

J. G.: Ez volt az a mérkőzés, ami aztán egy Bajnokok Ligája döntőnek is be-
illett volna. Óriási küzdelem, vezetést szerez a második félidőben az ellenfél, 
majd drámai fordítás a végjátékban, és megvan az áhított harmadik hely. Ho-
gyan élted meg ezt az idegőrlő mérkőzést?

F. CS.: Ez tényleg olyan volt, mint egy döntő. Itt már nem volt második esély, 
és ezzel az ellenfél és mi is tisztában voltunk. Nem volt jó mérkőzés! Sőt! A 
kapuk alig forogtak veszélyben, nem voltak helyzetek, csak gyűrték egymást a 
csapatok. A vendégek lőttek egy szép gólt, de utána megmutattuk, hogy mi-
ért vagyunk mi a BOGÁCS! Hajtottunk, küzdöttünk, nem adtuk fel és fordítot-
tunk. Ehhez kellettek a cserék, akik lendítettek a csapaton és nagy szerepet 
játszottak a fordításban. Nem a 11 kezdő játékosból áll a csapat, hanem a tar-
talékokból, gyúróból, technikai vezetőből. Ez a CSAPAT! Próbálok higgadt ma-
radni a mérkőzéseken, de itt a vége, az azért engem is „elvitt”.

J. G.: Gratulálok a sikeres eredményhez neked és a fiúknak is! Már csak 
egy kérdésem maradt, milyen célokkal vágtok neki a csapattal a következő 
2024/2025-ös szezonnak?

F. CS.: Köszönöm a gratulációt a csapat nevében. Megérdemlik! Nem szok-
tunk konkrét célokat megfogalmazni. Abba már „belesült” jó pár csapat. Sze-
retnénk minél több pontot szerezni és majd meglátjuk, mire lesz elég.

J. G.: Köszönöm a beszélgetést.

Kerékpártúrával a mozgásért!
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